
Protokół  Nr 6/2007 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Porz ądku Publicznego i Praworz ądności 

 i Komisji O światy, Kultury i Pomocy Społecznej 
odbytego w dniu 18 czerwca 2007r. 

 
Komisja Porz ądku Publicznego i Praworz ądności w składzie:  
Budych Sylwester - Przewodniczący Komisji 
Znamirowska-Szwarc GraŜyna – Wiceprzewodniczący Komisji 
Maciejewski Mieczysław - członek Komisji 
Półtorak Wojciech - członek Komisji 
 
Komisja O światy, Kultury i Pomocy Społecznej w składzie:  
Dobry Maria – Wiceprzewodniczący Komisji 
Taczała Halina - członek Komisji 
Kumke Marcin - członek Komisji 
Nieobecni: 
Drosik Dariusz - Przewodniczący Komisji 
Budych Agnieszka -  członek Komisji 
 
1. Sprawy bie Ŝące (projekty uchwał) – godz. 11.00 - sala konferenc yjna Urz ędu Miejskiego  

Część wyjazdowa posiedzenia Komisji - godz. 13.00 – Remi za OSP Kręcko:  

2. Informacja o stanie bezpiecze ństwa i porz ądku publicznego w gminie Zb ąszynek  

3. Informacja o stanie bezpiecze ństwa p. po Ŝ. na terenie gminy Zb ąszynek 

           a/. Współpraca z: 

� Zarządem Oddziału Wojewódzkiego Związku Ochotniczych StraŜy PoŜarnych 

RP Województwa Lubuskiego w Zielonej Górze, 

� Komendą Powiatową Państwowej StraŜy PoŜarnej w Świebodzinie, 

� Zarządem Oddziału Powiatowego Związku Ochotniczych StraŜy PoŜarnych RP 

w Świebodzinie. 

         b/. Pokaz sprzętu straŜackiego OSP Kręcko. 

         c/. Biesiada StraŜacka. 

 

Posiedzenie Komisji trwało od godz. 11.00 do godz. 16.00 
 
Ad.1  
 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk zapoznała Komisje z projektem uchwały dot. oddania 
nieruchomości w wieczyste uŜytkowanie  w związku z wnioskiem p. /wyłączenie jawności w 
zakresie danych osobowych; na podstawie art.5 ust.2 ustawy z dnia 6 września 2001 roku o dostępie 
do informacji publicznej, jawność wyłączyła podinspektor Magdalena Tomaszewska/. 
Temat wywołania uchwały był juŜ omawiany na majowym posiedzeniu.  
Komisje zapoznały si ę z projektem uchwały i skierowały jednogło śnie pod obrady 
sesji.  
 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  zapoznała Komisje z projektem uchwały dot. 
uczczenia 50-lecia erygowania parafii Macierzyństwa Najświętszej Maryi Panny w 
Zbąszynku. 
Komisje zapoznały si ę z projektem uchwały i skierowały pod obrady sesji stosunkiem 
głosów 5 „za” i 1 głos „przeciw” 
 



Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  zapoznała Komisje z projektem uchwały dot. 
uzupełnienia i powołania składu Komisji Rewizyjnej. 
Komisje zapoznały si ę z projektem uchwały i skierowały jednogło śnie pod obrady 
sesji.  
 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  zapoznała Komisje z projektem uchwały dot. 
poszerzenia kompetencji Komisji Stałych i powołania Komisji Regulaminowej, 
Komisje zapoznały si ę z projektem uchwały i skierowały jednogło śnie pod obrady 
sesji.  
 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  powróciła do tematu wywołania uchwały odnośnie 
utrzymania porządku i czystości na terenie gminy Zbąszynek. Poinformowała o pozytywnej 
opinii Głównego Inspektoratu Sanitarnego do przedłoŜonego projektu i przedstawiła 
uzupełnienia do projektu uchwały: Postanowienia końcowe, które to zgłosiła Komisja 
Gospodarki i BudŜetu.  
Komisje zapoznały si ę z projektem uchwały i skierowały pod obrady sesji stosunkiem 
głosów 5 „za” i 1 głos wstrzymuj ący.  
 
Barbara Stasik p.o Sekretarz  przedstawiła projekt uchwały odnośnie uchwalenia Statutu 
Urzędu Miejskiego w Zbąszynku. 
Komisje zapoznały się z projektem uchwały i skierowały jednogłośnie pod obrady sesji.  
 
W sprawach bie Ŝących p.o. Sekretarz  poinformowała Komisje o złoŜonym piśmie do 
Komisji heraldycznej odnośnie zaopiniowania herbu i flagi gminy Zbąszynek (odczytała 
pismo). Zasugerowała takŜe moŜliwość rozwiązania przy tej okazji kwestii uŜywania 
insygniów władzy Przewodniczącego i Burmistrza i ujęcia zapisu w Statucie Gminy, z czym 
takŜe zwróciła się z zapytaniem do Komisji heraldycznej.  
 
Następnie poinformowała o zbliŜającym się zakończeniu kadencji ławników sądowych, w 
związku z czym w BIP-ie zostanie ogłoszony nabór na to stanowisko, a Rada Miejska do 
października będzie musiała podjąć uchwałę w sprawie wyboru ławników. Poinformowała 
takŜe, Ŝe w wyniku poszerzenia swoich obowiązków w związku z pełnioną funkcją 
Sekretarza gminy nie zamierza ponownie zgłaszać swojej kandydatury na ławnika. 
 
W sprawach bie Ŝących Zast ępca Burmistrza Ewa Omelczuk wraz z Z-c ą Kierownika 
RIT-u, Hubertem Cichym  przedstawili bieŜące problemy wynikłe na oczyszczalni ścieków w 
Zbąszynku. Hubert Cichy zasugerował, Ŝe chciałby zasięgnąć opinii osób nie powiązanych z 
wykonawcą oraz inŜynierem kontraktu, z uwagi na moŜliwość niezaleŜnego spojrzenia na 
powstały problem. Powiadomił, Ŝe w środę pobrano próbki kruszyw, które trafią do 
laboratoriów. Wykonawca stwierdził, Ŝe nie jest to jego błąd, ale wyczekuje, Ŝeby mieć to 
poparte pełną analizą. 
Przewodnicz ący Komisji Sylwester Budych  zapytał, czy po ostatniej burzy pogorszył się 
stan na oczyszczalni? 
W odpowiedzi Hubert Cichy poinformował, Ŝe nie było niepokojących sygnałów, ale sytuacja 
na pewno się nie poprawiła. 
Radny Wojciech Półtorak  dodał, Ŝe w sobotę rano całość była zalana i nadal się to 
utrzymuje. 
Hubert Cichy  dodał, Ŝe nadzór nad budową oczyszczalni był zlecony i opłacany, poniewaŜ 
Ŝaden z pracowników RIT-u nie posiadał takiego przygotowania i doświadczenia. Wszystkie 
dzienniki budów są dostępne w Referacie. 
Radny Wojciech Półtorak  był zdania, Ŝe w ramach gwarancji firma powinna wymienić filtr. 
 
W trakcie posiedzenia na salę przybyła radna Znamirowska-Szwarc GraŜyna zwiększając liczbę 
radnych do 7. 
 



Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  poinformowała, Ŝe z dniem 31.08.2007r. obowiązuje 
zakaz zrzutu ścieków w Kręcku. Został napisany wniosek o przesunięcie terminu do 2010 
roku. W tej sprawie koniecznie będzie opracowanie harmonogramu prac do końca sierpnia 
br, który wykonany zostanie wspólnie z PKP. Temat naleŜy ująć takŜe w WPI. Harmonogram 
zostanie przedstawiony na sierpniowych komisjach. 
Przewodnicz ący Komisji Sylwester Budych  zapytał, czy jest moŜliwość pozyskania 
środków z zewnątrz? 
W odpowiedzi Zastępca Burmistrza poinformowała, Ŝe poczynione zostaną działania w tym 
kierunku, ale nie ma gwarancji ich pozyskania. 
 
Ad.2  
 
StraŜnik Miejski Leszek Bochniak  przedstawił informację dot. stanu bezpieczeństwa i 
porządku publicznego na terenie gminy Zbąszynek /informacja w załączeniu do protokołu/. 
Przewodnicz ący Komisji Sylwester Budych  zapytał, czy StraŜnik często nakłada 
mandaty? 
W odpowiedzi StraŜnik poinformował, Ŝe jego praca polega na pouczaniu i prewencji. Kilka 
mandatów zostało nałoŜonych w sytuacjach drastycznych i po kilku juŜ upomnieniach. 
Wiceprzewodniczący Rady GraŜyna Znamirowska-Szwarc zgłosiła zjawisko zaniedbanych i 
niekoszonych placów i działek. 
StraŜnik Miejski zauwaŜył, Ŝe po jego interwencjach właściciele wykaszają działki, 
przypominanie właścicielom o ich obowiązkach staje się męczące a StraŜnik posiada 
ograniczoną moŜliwość interwencji w przypadku czyjeś własności. 
 
Przewodnicz ący Komisji Sylwester Budych  zwrócił uwagę na zjawisko wylewania szamb 
za stodoły i posesje w Dąbrówce Wielkopolskiej. 
StraŜnik Miejski  potwierdził, Ŝe ostatnio takie zajście miał miejsce w Kręcku, ale 
udowodnienie tego wymagałoby złapania na gorącym uczynku, poniewaŜ ze świadkami 
róŜnie bywa, brakuje osób odwaŜnych, którzy poświadczyliby o tym w Sądzie. 
 
StraŜnik Miejski  podkreślił występowanie dzikich wysypisk, które jego zdaniem stają się 
plagą. Zasugerował, Ŝe być moŜe zgoda Burmistrza na wspólne patrole ze StraŜą Leśną 
zmniejszyłoby skalę tego zjawiska. Zdaniem StraŜnika nasilenie tego zjawiska spowodowało 
zamknięcie wysypiska w Kosieczynie. Podkreślił, Ŝe na zebraniach wiejskich naleŜałoby 
uświadamiać właścicieli o swoich obowiązkach. 
 
Wiceprzewodnicz ący Rady Gra Ŝyna Znamirowska-Szwarc  zasugerowała, Ŝe wyjściem z 
sytuacji mógłby być duŜy wywóz raz na kwartał. 
StraŜnik Miejski  poinformował, Ŝe niedługo postawiony zostanie kontener i w godzinach 
pracy Urzędu będzie moŜna zwozić tam materiały. Pozostaje kwestia do uzgodnienia co z 
wywozem przedmiotów wielkogabarytowych. 
 
StraŜnik Miejski  zwrócił się z prośbą o udzielenie pomocy w stworzeniu miasteczka ruchu 
drogowego, poniewaŜ ranga kart rowerowych i motorowerowych upadła a młodzieŜ często 
nie zna przepisów ruchu drogowego. StraŜnik przygotował wstępnie dwie koncepcje 
lokalizacji takiego miasteczka: 

- przebudowa parku przy Gimnazjum w Zbąszynku – przesunięcie alejek i wyłoŜenie 
kostką, 

- wykorzystanie placu utwardzonego przy Gimnazjum, gdzie moŜna było 
zaprojektować dwa tory 

Burmistrz Jan Mazurek  stanął na stanowisku, Ŝe park powinien pozostać parkiem, moŜna 
było ewentualnie wykorzystać plac na boisku. 
Radna Maria Dobry  była zdania, Ŝe takie miasteczko powinno zostać utworzone w 
Kosieczynie z uwagi na tradycję, poniewaŜ uczniowie ze Szkoły Podstawowej od lat biorą 
udział w róŜnych konkursach dot. ruchu drogowego. 



Na sugestię StraŜnika Miejskiego odnośnie powstania miasteczka ruchu drogowego obie 
komisje były zgodne, Ŝe takie miejsce naleŜy stworzyć w porozumieniu z Burmistrzem co do 
jego lokalizacji. Zdaniem Komisji znaki drogowe powinny być w kaŜdej szkole. 
 
Przewodnicz ący Komisji Sylwester Budych  zapytał ile razy w roku szkolnym StraŜnik 
przeprowadza pogadanki w szkołach? 
W odpowiedzi StraŜnik poinformował, Ŝe stara się udzielać takich pogadanek 2-3 razy w roku 
szkolnym, ale od dyrektorów i nauczycieli nie dostaje Ŝadnych sygnałów i dzieje się to tylko z 
jego inicjatywy. 
Radny Mieczysław Maciejewski  wyraził małą potrzebę organizowania tego typu pogadanek 
z uwagi na to, Ŝe to rodzice powinni wychowywać dzieci.  
Komisje wnioskowały do Burmistrza o zag ęszczenie pogadanek, by wpoi ć dzieciom i 
młodzie Ŝy szacunek do czyje ś własno ści. 
 
Dalsza część posiedzenia Komisji odbyła się w Remizie Kręcko wraz z zaproszonymi gośćmi 
/lista zaproszonych i uczestniczących w posiedzeniu gości stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu/. 
 
Przewodnicz ący Komisji Sylwester Budych  powitał wszystkich zebranych gości. 
W temacie stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Komendant  
Powiatowy Policji Sebastian Banaszak zaznaczył bardzo dobrą współpracę z gminą oraz 
wspieranie finansowe działań Policji (wspólny zakup radiowozu) oraz pozytywne 
ustosunkowanie się do działań Policji ze strony gminy Zbąszynek. Zaznaczył, Ŝe poprawiło 
się bezpieczeństwo ruchu drogowego oraz zdecydowanie poprawiło się bezpieczeństwo na 
podczas imprez, meczy, w rejonach szkół podczas duŜych przerw. Jako dobre zjawisko 
Komendant ocenił zjawisko nie zgłaszania Ŝadnych powaŜnych zagroŜeń oraz brak 
zgłaszania zdarzeń kryminalnych. Jako bardzo dobre posunięcie Komendant ocenił 
stworzenie dodatkowych dyŜurów ustalone za zgodą Burmistrza i Rady.  
 
Prezes Zarz ądu Miejsko-Gminnego Zwi ązku Ochotniczych Stra Ŝy PoŜarnych RP w 
Zbąszynku Wojciech Wittke potwierdził wyraźną poprawę bezpieczeństwa ruchu 
drogowego widoczne w Dąbrówce Wlkp. 
 
Nadleśniczy Nadle śnictwa Babimost Stanisław Daszkiewicz wysoko ocenił współpracę, 
podkreślając, Ŝe dzięki połączonym patrolom ze StraŜą Leśną wielu zjawiskom udało się 
zapobiec m.in. zatrzymanie podpalacza. 
Przewodnicz ący Komisji Sylwester Budych zwrócił uwagę na konieczność polepszenia 
komunikacji Policji z mieszkańcami, by podczas nieobecności policjantów na posterunku 
moŜna było przekierunkować rozmowę na telefon komórkowy dzielnicowych. 
W temacie Komendant Powiatowy Policji podkreślił, Ŝe sytuację taką miało rozwiązać 
zatrudnienie staŜystki, ale nie moŜliwości Ŝeby odbierała rozmowy poza godzinami jej pracy. 
Poinformował, Ŝe jeŜeli będzie taka moŜliwość to zostaną wprowadzone takie udogodnienia. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur podzi ękował za owocn ą współprac ę z Policj ą. 
 
Prezes Zarz ądu Powiatowego Zwi ązku Ochotniczych Stra Ŝy PoŜarnych RP w 
Świebodzinie  Leszek Parandyk w imieniu straŜaków podziękował za udział Policji w 
imprezach podkreślając, Ŝe jest wtedy o wiele łatwiej zapanować nad niepoŜądaną sytuacją. 
 
StraŜnik Miejski  przedstawił sugestie mieszkańców gminy: 

- rozpoczęły się kradzieŜe rowerów (12) 
- problem nadmiernej prędkości pojazdów przy pierwszym zakręcie w Chlastawie, 

problem występuje takŜe w Kosieczynie – czy nie moŜna było wystawić więcej 
stacjonarnych radarów 

Komendant  Powiatowy Policji Sebastian Banaszak  poinformował, Ŝe radar zostanie w 



tych miejscach ustawiony w pierwszej kolejności, dodatkowym rozwiązaniem moŜe być tzw. 
Metoda Policji krzakowej. 
 
Burmistrz Jan Mazurek  podsumował pozytywne funkcjonowanie Policji na terenie gminy, 
podkreślił dobrą współpracę oraz jej kontynuację w następnym roku. 
 
Ad. 3  
 
Prezes Zarz ądu Powiatowego Zwi ązku Ochotniczych Stra Ŝy PoŜarnych RP w 
Świebodzinie Leszek Parandyk przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa p. poŜ. na 
terenie gminy Zbąszynek /informacja w załączeniu do protokołu/. 
 
Dyrektor Biura Zarz ądu Zwi ązku Ochotniczych Stra Ŝy PoŜarnych RP Województwa 
Lubuskiego w Zielonej Górze El Ŝbieta Polak podkreśliła dobrą współpracę. Przedstawiła 
informację dot. niewypłacania ekwiwalentu za udział w akcjach ratowniczo-gaśniczych 
straŜakom ochotnikom, którzy nie utracili zarobku. Ekwiwalenty powinny być wypłacane 
osobom, które przedstawiły zaświadczenie z pracy o utracie zarobku – opinia RIO z innego 
województwa. Pani Dyrektor przedstawiła przeciwstawną opinię do opinii RIO, którą 
wypracował Zarząd Główny ZOSP RP. Prezes Waldemar Pawlak przedstawi opinię Zarządu 
Panu Premierowi i wystąpi o sprostowanie  błędnej opinii RIO, mianowicie ekwiwalent 
przysługuje wszystkim straŜakom biorącym udział w akcjach ratowniczo-gaśniczych. 
Podkreśliła równieŜ konieczność dbania o dokumentację w jednostkach OSP w związku z 
kwestią dodatku do emerytury (ustawa jest w Senacie). 
 
Komendant Powiatowy Pa ństwowej Stra Ŝy PoŜarnej w Świebodzinie  Zygmunt  
Rogowski poinformował o przeprowadzonych kontrolach na terenie gmin oraz o jej 
wynikach ( wymienił usterki i nieprawidłowości stwierdzone podczas kontroli w jednostkach 
OSP Rogoziniec, Kręcko i Dąbrówka Wlkp.). 
 
Następnie przedstawiciele jednostek OSP Zbąszynek, Rogoziniec, Dąbrówka Wlkp. i Kręcko 
zreferowali krótko działalność swoich jednostek uwzględniając wyposaŜenie jednostek, ilość 
członków, osiągnięte sukcesy oraz plany na 2008 rok. 
 
Po zreferowaniu Przewodniczący Rady Jan Mazur wraz z Prezesem Zarządu Powiatowego 
Związku Ochotniczych StraŜy PoŜarnych RP w Świebodzinie Leszkiem Parandykiem 
wręczyli zaproszonym gościom pamiątkowe statuetki. 
 
Następnie odbył się pokaz sprzętu straŜackiego OSP Kręcko, po którym zaproszono gości 
na biesiadę straŜacką. 
 
Protokołowała: 
 
Magdalena Tomaszewska 
 
 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Praworządności    
  
Sylwester Budych 
 
Z-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej 
 
Maria Dobry 
 
Wyciąg z protokołu otrzymują: 
1. Burmistrz 
2. Zastępca Burmistrza 
3. p.o. Sekretarz 



4. Skarbnik 
5. Przewodniczący Rady 
6. Przewodniczący Komisji 


